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教育背景

湖南大学法学学士、法学硕士。

专业经历

刘胜辽律师曾在多家大中型文化传媒企业担任过法律顾问

工作，后在湖南金州律师事务所、北京京师（天津）律师

事务所执业，曾任湖南金州（张家界）律师事务所主任、

天津市律师协会文化旅游与会展专业委员会副主任。现为

北京市海勤律师事务所律师，北京市文化娱乐法学会委

员。

执业领域及专长

刘胜辽律师执业领域包括企业风险防范、融资并购、不良

资产处置、知识产权、民商事诉讼等，在公司治理、投资

并购、资产重组等方面有丰富的经验，办理或参与过多起

重大的并购重组业务；刘胜辽律师为众多文化传媒企业提

供过法律服务工作，熟悉影视文化行业政策法规、项目开

发运营流程和版权授权发行事宜，可以为企业提供全流程

法律服务；在民商事案件诉讼和仲裁方面，参与处理过众

多疑难复杂案件，擅长代理公司法、劳动法、著作权法、

反不正当竞争法等领域法律纠纷。

工作语言

中文 英文

Education
LL.B, LL.M, Hunan University.

Professional Experience
Mr. Liu has served as legal advisor for several prominent cultural 
media enterprises. He has practiced at Hunan Jinzhou Law Firm 
and Beijing Jingshi (Tianjin) Law Firm, and has served as the 
Director of Hunan Jinzhou (Zhangjiajie) Law Firm and Deputy 
Director of the Cultural Tourism and Exhibition Professional 
Committee of the Tianjin Lawyers Association. Currently, Mr. 
Liu is a lawyer at Beijing Highking Law Firm and a member of 
the Beijing Entertainment Law Society.

Practice Areas
Mr. Liu specializes in corporate risk management, financing and 
mergers, non-performing asset disposal, intellectual property, 
and civil and commercial litigation. He possesses extensive 
experience in corporate governance, investment and mergers, 
and asset restructuring, having managed or participated in 
numerous significant mergers and restructuring transactions. He 
has provided legal services to many cultural media enterprises, 
demonstrating a deep understanding of policies and regulations 
in the film and television industry, project development and 
operation processes, and copyright authorization and distribution. 
He is capable of offering comprehensive legal services to 
enterprises. In civil and commercial litigation and arbitration, 
Mr. Liu has handled numerous complex cases and excels in 
representing legal disputes in company law, labor law, copyright 
law, and anti-unfair competition law.

Language Skills
Mandarin and English


